
Zápis ze setkání pastorační rady  7. 1. 2025 20:30 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni: P. Vojtěch Smolka, jáhen Jakub Haloda, Daniela Jančíková, Jana Vargová, Jana Krausová,
Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena, Oliver Macháček a Jana Steifová
Nepřítomen: P. Jakub Žákavec 

Průběh setkání: 
1) Chvíle neformálního setkání a společná modlitba na téma Mk 6,34-44

2) Zhodnocení farního oběda 5. 1. 2025 (Jana S, sdílení, všichni) 
Společným sdílením se PRF shodla,  že zvolený rautový způsob farního oběda byl vyhovující,  je
jednodušší na obsluhu, každý si vezme k jídlu to, co chce – tj. prakticky se jídlo nevyhazovalo. 
Ke zvážení je rozšířit sortiment nealko nápojů o např. sirupy, aby děti měly větší výběr. 
Společný program formou hry / soutěže byl hodnocen pozitivně s tím, že by možná bylo lepší,
kdyby byl o něco kratší (do 45 min), ke zvážení je rovněž, zda skupinky cíleně nepromíchat, aby se
poznali  lidé,  kteří  se dosud moc neznají,  to se nyní  nepodařilo.  Ke zvážení  je rovněž případný
moderátor v každé skupině. Pozitivně byl hodnocen i program pro malé děti.

3) Závěry setkání ohledně katecheze malých dětí (Vojtěch, info) 
Proběhlo setkání vícegenerační pracovní skupiny s vlastním zápisem. Ve stručnosti došla pracovní
skupina k závěrům: dětské katecheze během mší sv. jsou jednoznačně pozitivně hodnocené. Nově
zavedené nadstavbové katecheze dětí během farní kávy jsou také jednoznačně pozitivně vnímané
– děti mají další čas na společnou hru s přesahem do víry a rodiče mají prostor pro setkání s jinými
dospělými. Rovněž se osvědčilo zařazení drobné společné práce v rámci dětské katecheze během
farní kávy a byla zavedena farní čokoláda nebo kakao pro děti. 

4) Pietní místo nenarozených dětí (Oliver, info) 
Oliver tlumočil informace od Dominiky, která tento nápad iniciovala. Je to velké téma, které nemá
dost pozornosti. V praxi by mohlo jít o místo přístupně z ulice, např. u kostela, kde by byl umístěn
vhodný artefakt (anděl / kříž / květiny) a kde by se např. 1x za rok sloužila mše svatá obětovaná za
nenarozené děti s tím, že by bylo možné pozvat i nevěřící lidi, které toto téma zajímá, a tím by to
byla akce také s evangelizačním přesahem. Dominika je ochotná se ujmout realizace. Členové PRF
byli vyzvání k promyšlení dané věci a následnému sdílení na příštím setkání PRF. 

5) Bohoslužby v Hrnčířích, závěr jednání (Vojtěch, info) 
Pokud se podaří sehnat kněze ochotného jezdit do Hrnčíř na mše svaté, bylo by dobré v stávající
praxi pokračovat, do budoucna nejspíš nebude možné personálně zajistit. 

6) Spirituálně pohybové cvičení Enrapha.cz (Jana V., info) 
Proběhla dvě setkání s organizátorem těchto lekcí fyzického cvičení s duchovním přesahem, jedná
se o fyzioterapeuta, který je ochotný jezdit do farnosti jako instruktor již zavedeného cvičebního
programu, který funguje ve více jiných farností. Jedná se o placenou aktivitu (cca 220 Kč / lekce).
Vzhledem k časové vytíženosti lektora je zatím nabízen termín středa 15:30-16:20. Tuto neděli by
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lektor měl představit program v rámci ohlášek po obou mších sv. Byla nadnesena otázka, kolik je
minimálně potřeba cvičenců, aby mělo pro lektora smysl lekci otevřít. Dále byly zvažovány další
časové možnosti, které by zřejmě více vyhovovaly farníkům a současně odpovídaly volné kapacitě
prostoru na faře – neděle večer a pondělí ráno. 

7) Připomínky ohledně stanov PRF (sdílení, všichni)
Po krátkém individuálním prostudování tištěné brožurky stanov PRF se členové shodli na tom, že
nejsou žádné zásadní připomínky a že by nebyl důvod stanovy měnit. Je vhodné ještě individuálně
pročíst a případné doplňující názory během dvou dnů poslat Vojtěchovi, který následně předá za
naši PRF.

8) Rozdělení úvodníků farních zpráv 
Daniela se zapojit nechce, raději nabízí pokračovat ve službě skládání vytištěných listů do podoby
brožurky farních zpráv. 
únor – Jana K.
březen – Jana V.
duben – Oliver
květen – Jana S.
červen – Ladislav H.
prázdniny – Jakub H.
září – Vojtěch

9) Poděkování dobrovolníkům a dobrodincům (sdílení, všichni) 
Bylo diskutováno, zda nezavést setkání lidí zapojených do chodu farnosti, dle praxe na Lhotce.
Členové PRF se shodli na preferenci stávající praxe – tedy vánoční dárek, s cílem rozvíjet ducha
dobrovolnické služby. Dobrodinci dostávají osobní dopis od Vojtěcha s poděkováním – rovněž bylo
zhodnoceno jako vhodná a dostačující forma. 
Ke zvážení je, zda nesoužit za dárce a dobrodince pravidelně mši sv. 

Další body od členů PRF 
Oliver: námět, zda nezařadit nějaký zvláštní program u příležitosti jubilejního roku – k promyšlení.
Poté proběhla diskuse nad relativním nedostatkem varhaníků ve farnosti a podobou varhanního
doprovodu vánočních bohoslužeb. 

Zapsala: Jana Steifová
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 
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